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[Finansministeren.] 
træden) samt forslag til lov om ændring af lov 
om beskatningen af renteforsikringer m., v. 
(Ændringer som følge af kildeskattens ikraft- 
træden). - 

Formålet med lovforslagene er udeluk- 
kende at tilpasse de nævnte love til kilde- 
skatteordningen. Det drejer sig hovedsage- 
lig om tekniske og redaktionelle ændringer. 

Inden jeg går videre med en omtale al 
lovforslagene, finder jeg anledning til nu ved 
folketingsårets begyndelse at give en kort 
redegørelse for det kommende lovgivnings- 
program vedrørende kildeskatteordningen. 

I foråret blev loven om kildeskattens 
ikrafttræden gennemført. Desuden gennem- 
førtes en række ændringer i selve kildeskatte- 
loven. Bl. a. blev reglerne om ægtefællers 
beskatning gjort færdig, og standardfra- 
draget blev ophævet. Yderligeré undergik 
loven en del ændringer af mere teknisk art. 
Der blev gennemført omfattende ændringer' 
som følge af kildeskatten i to af de mere cen- 
trale. love, ligningsloven og loven om særlig 
indkomstskat. Et  forslag om konsekvens- 
ændringer i sømandsskatteloven nåede ikke 
at blive f æ r d i g b e h a n d l e t . .  

Som jeg berørte i foråret, må lovgivningen 
om kildeskatte'n nu føres videre med forslag 
om mindre konsekvensændringer i op imod 
en halv snes 'skattelove, hvoraf de tre første 

, fremsættes i dag. 
I sommerens og efterårets løb har en af 

mig nedsat arbej dsgruppe foretaget én om- 
fattende gennemgang af kildeskattelovens 
regler om beskatningen ved dødsfald, især 
med henblik på en mildnelse af reglerne 
om. beskatning af urealiserede avancer i 
dødsboer. Når dette arbejde i nær fremtid 
er afsluttet, vil regeringen fremkomme med 
de forslag om ændringer i kildeskatteloven, 
som 'overvejelserne har ført til. Desuden 
bliver der tale om en del overvejende teknisk 
prægede ændringer, som er affødt af den 
fortsatte planlægning af kildeskatteordnin- 
gen for eletronisk databehandling. Endvidere 
skal forslaget om ændring af sømandsskat- 
teloven selvfølgelig genfremsættes, og der 
skal fremsættes forslag om de udskrivnings- 
regler, som skal gælde for det første ind- 
komstår under kildeskatteordningen. 

De nu fremsatte lovforslag er som nævnt 
et led i rækken af mere rutineprægede lov- 

forslag, der udelukkende har til formål at 
tilpasse de gældende skattelove til kilde- 
skatteordningen. 

Den væsentligste ændring i selskabsskatte- 
loven går ud på at inddrage udenlandske 
selskaber og foreninger m. v: under skatte- 
pligten, for så vidt angår udbytter fra danske 
selskaber, idet der: efter kildeskattelovens 
afsnit VI.. skal i indeholdes udbytteskat af 
alle sådannéudbytter. Denforeslåede ændring 
under nr. 2 til kontrolloven står i forbindelse 
hermed, idet: det fastslås, at udbyttebeskat- 
n in g af udenlandske selskaber og foreninger 
og iaf udenlandske personer ikke i sig selv 
skal medføre nogen pligt for de pågældende 
til at indgive selvangivelse. Skattepligten af 
udbyttet er. nemlig i .disse tilfælde opfyldt 
ved selve indeholdelsen af udbytteskat, og 
der er derfor ikke brug for nogen selvan- 
givelse. ' : : 

Jeg kan i øvrigt henvise til. de .udførlige 
bemærkninger til lovforslagene og anbefalet 
dem til det høje tings velvillige behandling. 

Jeg skal herefter tillade mig for det høje 
ting at fremsætte forslag til lov om stempel- 
afgift. 

Det forslag til lov om stempelafgift, som 
jeg på regeringens vegne fremsatte i maj 
måned, blev ikke færdigbehandlet af folke- 
tinget, og det fremsættes derfor på ny i 
denne samling. 

Der er ikke tale om realitetsændringer i 
forhold til det tidligere forslag, ag: jeg kan 
derfor i det hele henvise til mine bemærk- 
ninger ved fremsættelsen af stempellovfor- 
slaget i maj måned  1 9 6 8 . .  , 

Jeg skal hermed anbefale lovforslaget til 
det høje tings velvillige behandling. 

Ligeledes skal jeg herved tillade mig for 
det høje ting at fremsætte forslag til lov om 
retsafgifter. : 

Forslaget er i identisk med det forslag til 
lov om retsafgifter, der blev fremsat i 
sidste folketingsår, men; som ikke nåede at 
blive færdigbehandlet. " 

Jeg skal derfor indskrænke mig til at 
henvise til min udtalelse ved fremsættelsen 
af forslaget den 8. maj 1968. 

I øvrigt skal jeg anbefale lovforslaget til 
. det høje tings velvillige, behandling. ' 
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Endelig skal jeg herved tillade mig for 

det høje ting at fremsætte forslag til lov om 
ændring af lov om tipning. 

Folketinget beskæftigede sig sidst med 
loven om tipning i 1967, da der gennem- 
førtes en ændring med henblik på at forøge 
idrættens andel af overskuddet ved -tipning. 

Dette skete ved, at staten gav afkald på 
1/3 af den såkaldte 홢bevillingsafgift" på 15 
pct. af indskudssummen, således at denne 
1/3 overførtes til idrætsformål til anvendelse 
som fastsat i § 7, stk. 2, i lov om tipning. 

Det skønnedes dengang, at der i kraft 
af ændringen, der fik virkning fra og med 
tipsselskabets regnskabsår 1. juli 1967-30. 
juni 1968, ville tilflyde idrætten yderligere 
støtte med ca. 5,5 mill. kr. 

På grundlag af de nu foreliggende oplys- 
ninger om tipsomsætningen i regnskabsåret 
1967-68 kan det ses, at der som følge af 
ændringen vil tilflyde idrætten et noget 
større, beløb, nemlig, 6,3 mill. kr. Hertil 
kommer, at tipsomsætningen er steget i for- 
hold til regnskabsåret 1966-67, hvilket ,be- 
tyder yderligere støtte til idrætten, som i 
alt vil modtage 21,9 mill., kr. fra tipningen 
i regnskabsåret 1967-68 mod 14,5 mill. kr. 
fra regnskabsåret 1966-67. 

I forbindelse med den i 1967 gennem- 
førte ændring blev det fastsat, at loven om 
tipning skal til revision i folketingsåret 
1968769. 

Da jeg imidlertid har ment, at det vil 
være for tidligt at drage konklusioner ar, de 
hidtil indvundne erfaringer, foreslås det 
ved nærværende forslag at udskyde revisi- 
sionen til folketingsåret 1970-71. 

Med disse bemærkninger anbefaler jeg 
lovforslaget til det høje tings velvillige be- 

I I handling. 

Indenrigsministeren (Poul Sørensen): Her- 
med skal jeg tillade mig for folketinget at 
fremsætte forslag til, lov om vandforsyning. 

Forslag til en ny vandforsyningslov blev 
fremsat både i 1. og 2. samling i forrige 
folketingsår, og forslaget blev i 2. samling 
henvist til behandling i et * udvalg, som på 
grund af det fremrykkede tidspunkt og 
forslagets størrelse ikke nåede at afgive 
betænkning.: Udvalget modtog en henven- 
delse om forslaget fra Københavns magi- 
strat, og indenrigsministeriet har i den 

anledning afgivet en erklæring til udvalget. 
Det nu foreliggende forslag er i alt væ- 

sentligt identisk med forslagene fra de to 
tidligere samlinger. Der er dog, foretaget 
et mindre antal ændringer med hensyn til 
detaljer, dels på punkter, hvor indenrigs- 
ministeriet er enig med Københavns magi- 
strat i, at der kan være grund til ændring, 
dels på enkelte andre punkter, som inden- 
rigsministeriet har modtaget henvendelse 
om, og endelig for at bringe forslaget i 
bedre overensstemmelse med lov nr. 223 af 
31. maj 1968 om kommunernes styrelse. 
Endvidere er det fundet nødvendigt at 
ændre lovforslagets ikrafttrædelsestids- 
punkt, som foreslås sat til 1. april 1970. 
I et af de første afsnit af bemærkningerne 
er der gjort udførligt rede for ændringerne. 
Hvor bemærkningerne til de enkelte para- 
graffer indeholder væsentlige afvigelser fra 
bemærkningerne til de tidligere lovforslag, 
er de sat med kursiv. 

Jeg , anser det for betydningsfuldt, at 
folketinget får lejlighed til nu at fortsætte 
sin behandling af denne sag, og jeg skal 
herved anbefale lovforslaget til velvillig be- 
handling i tinget. ' 

Endvidere skal jeg herved tillade mig for 
det høje folketing at fremsætte forslag til 
lov om indfødsrets meddelelse. 

Nærværende lovforslag, som omfatter i alt 
448 personer, er det første, der er udarbejdet 
efter de nye retningslinjer, som findes i i et 
af indenrigsministeriet den 6. juni 1968 ud- 
færdiget cirkulære om meddelelse af dansk 
indfødsret (naturalisation); cirkulæret er 
blevet t i l  efter forhandlinger mellem folke- 
tingets indfødsretsudvalg og indenrigsmini- 
steriet, og formanden for indfødsretsudval- 
get, fru Ellen Strange Petersen, har gj ort rede 
herfor i folketingets møde den 14. maj 1968, 
Folketingstidende 1967-68, 2. samling, spalte 
2831-33. 

I lighed med tidligere år er det min hen- 
sigt senere i folketingsåret at fremsætte 
forslag om meddelelse af dansk indfødsret 
til yderligere et tantal personer. 
홢 Med disse ord skal jeg anbefale lovfor- 
slaget til det høje folketings velvillige og 
hurtige behandling. ' 

Endelig skal jeg hermed tillade mig for . 
folketinget at fremsætte forslag til lov - om 


